

## مجموعة QNB تعلن عن الانتهاء بنجاح من إعادة تمويل قرض تجمع بنكي غير مضمون باليورو

الدوحة، 17 أكتوبر 2024 - أعلنت مجموعة QNB، أكبر مؤسسة مالية في منطقة الشرق الأوسط وإفريقيا، عن الانتهاء بنجاح من إعادة تمويل قرض تجمع بنكي غير مضمون بقيمة 1 مليار يورو.

وبهذا الخصوص، قال الرئيس التنفيذي لمجموعة QNB، السيد عبد الله مبارك آل خليفة: "لقد حظيت عملية إعادة التمويل هذه باهتمام كبير من قبل البنوك العالمية والإقليمية، مما سمح لنا بتوسيع قاعدة مستثمرينا. وقد شهدت هذه العملية إقبالاً كبيراً بفضل الأسعار التنافسية، الأمر الذي يعزز سمعتنا كجهة إقراض عالية الجودة، على الرغم من التحديات التي تشهدها السوق العالمية. ونعتبر هذه الصفقة بمثابة تأكيد واضح لاستراتيجيتنا الفعالة التي تهدف إلى ترسيخ مكانتنا كبنك رائد في منطقة الشرق الأوسط وإفريقيا وجنوب شرق آسيا، مع العمل في نفس الوقت على بناء علاقات قيمة ودائمة."

وقد حظي قرض التجمع البنكي غير المضمون لأجل ثلاث سنوات بدعم القطاع المصرفي إقليميا ودوليا، بمشاركة 23 مؤسسة، مع زيادة جو هرية في حجم الاكتتاب.

وشارك في ترتيب قرض التجمع البنكي كلا من بنك كريدي أجريكول للاستثمار والشركات، بنك سوسيتيه جنرال، وستاندرد تشارترد كمدراء إصدار مفوضين.

وقد قام ستاندرد تشارترد بدور منسق التوثيق، بينما مثل بنك سوسيتيه جنرال كوكيل تسهيلات.

تعتبر مجموعة QNB مؤسسة مالية رائدة في منطقة الشرق الأوسط وإفريقيا وهي مصنفة كإحدى العلامات التجارية المصرفية الأعلى قيمة في المنطقة. وبفضل تواجده القوي في أكثر من 28 دولة عبر ثلاث قارات في آسيا وأوروبا وإفريقيا، يقدم QNB خدمات وحلول مالية شاملة. وتخدم شبكتنا العالمية، المدعومة بالتزامنا بالابتكار والتميز، مجموعة متنوعة من العملاء. ويكرس فريق QNB الذي يضم أكثر من 31,000 موظف جهوده لدفع النمو وتوفير منتجات وخدمات متقدمة ومصممة خصيصاً لتلبية الاحتياجات المتطورة للعملاء في جميع أنحاء العالم.



## QNB GROUP ANNOUNCES THE SUCCESSFUL REFINANCING OF ITS EURO SENIOR UNSECURED SYNDICATED TERM LOAN FACILITY

**Doha, 17 October 2024** - QNB Group, the largest financial institution in the Middle East and Africa, announced the successful refinancing of its EURO senior unsecured syndicated term loan facility.

## QNB's Group CEO, Abdulla Mubarak Al-Khalifa, commented:

"This refinancing sparked strong interest from both global and regional banks, allowing us to further expand our investor base. The transaction was significantly oversubscribed at competitive pricing, which, despite the challenging global market conditions, reinforces our reputation as a high-quality borrower. We view this transaction as a clear affirmation of our effective strategy to position ourselves as a leading bank in MEASEA, while building valuable and lasting relationships."

The EURO 1 billion facility, with a maturity of three years, was well supported by both regional and international banks with 23 institutions joining the syndication allowing a substantial oversubscription.

The syndication was led by Crédit Agricole Corporate and Investment Bank, Société Générale and Standard Chartered (the Bookrunners & Initial Mandated Lead Arrangers). Standard Chartered acted as the Documentation Co-ordinator and Société Générale as Facility Agent.

QNB Group stands as the leading financial institution in the Middle East and Africa, recognized as one of the most valuable banking brands in the region. With a robust presence in over 28 countries across three continents, Asia, Europe, and Africa—QNB offers comprehensive financial services and solutions. QNB's team of over 31,000 professionals is dedicated to driving growth and providing advanced, tailored products and services that meet the evolving needs of customers worldwide.